

[Text]

Committee, recognizing the fact that we will be holding several meetings over the course of a day, let alone throughout the week, I would want to be able, myself, to be present at all Committee meetings, first of all, and, certainly, to be able, myself, to cross-examine witnesses and to elicit information from them and to feel that I have had the benefit of the contributions of all the witnesses seeking to come before this Committee—and I say this on two grounds: first, I would feel we would be cheating or depriving the witnesses who wanted to come before the full Committee; secondly, I feel, as a member of the Committee, I feel that decisions I would be making would be better informed if I had the benefit of being present and able to participate when the evidence was taken from any witness intending to appear before the Committee.

But the question whether or not we subdivide a matter for a later date—has not yet been before the Committee as a formal motion, and when it is, I would be happy to speak to it at that time.

Le coprésident (M. Joyal): Merci beaucoup, Monsieur Beatty.

Monsieur Crombie, vous avez la parole.

Mr. Crombie: Mr. Chairman, I am sure there are other views to be heard; and I do not think I can enhance the remarks of Mr. Beatty, so I will stand down.

Le coprésident (M. Joyal): Merci beaucoup, Monsieur Crombie.

The Joint Chairman (Mr. Joyal): Mr. McGrath.

Mr. McGrath: I have had my say on the point of order, Mr. Chairman, and I will defer.

The Joint Chairman (Mr. Joyal): Are there any other speakers? Mr. Henderson.

Mr. Henderson: Mr. Chairman, I have one point I would like to make. It is on the question whether or not the electronic media should cover this Committee's meetings.

I come from another elected forum, too, the House of Commons; and, in dealing with committees and asking for input of private individuals on those committees, I have found in many instances that a lot of people did not want to become witnesses on a committee if it was televised.

Since we are dealing generally with minorities in many of these situations, I believe we must take a second look at the question whether we want to subject people, who themselves may be very unwilling to appear before a Committee if they know that Committee is going to be covered by the electronic media, to that process.

Most of us in the House of Commons have become very used to television coverage, but that is not true of many people who may want to make submissions before this Committee. I would ask the members of this Committee to take that into consideration, because there seems to be a great deal of interest as to whether we allow many people from all facets of society to appear before this Committee; and, I think, we have agreed that there should be as much coverage as possible, but not everyone who is going to appear before this Committee will be a professional in his or her own right and who would like to

[Translation]

nous tiendrons plusieurs réunions par jour, et ce, toute la semaine, je voudrais moi-même pouvoir assister à toutes les réunions du Comité, tout d'abord pour pouvoir interroger moi-même les témoins et en tirer des renseignements, et deuxièmement, parce que je veux pouvoir profiter de la contribution que pourront apporter tous les témoins qui comparaitront devant le Comité. Je dis cela pour deux raisons: tout d'abord, je crois que cela serait injuste envers nos témoins qui voudraient comparaître devant le comité plénier. Deuxièmement, en tant que député, membre du Comité, j'estime que les décisions que je prendrai seront meilleures si j'ai pu entendre ce qu'avaient à dire tous les témoins qui ont comparu devant le Comité.

Pour ce qui est de savoir si nous allons nous diviser, cette question n'a pas encore fait l'objet d'une motion officielle, et lorsqu'on en présentera une, je serai heureux d'en discuter.

The Joint Chairman (Mr. Joyal): Thank you so much, Mr. Beatty.

Mr. Crombie, you have the floor.

M. Crombie: Monsieur le président, d'autres députés veulent certainement exprimer leur point de vue; je ne crois pas pouvoir ajouter grand-chose aux remarques de M. Beatty; je cède donc mon tour.

The Joint Chairman (Mr. Joyal): Thank you very much, Mr. Crombie.

Le coprésident (M. Joyal): Monsieur McGrath.

M. McGrath: J'ai déjà présenter mes arguments sur ce sujet, monsieur le président; je cède donc mon tour.

Le coprésident (M. Joyal): D'autres désirent-ils prendre la parole? Monsieur Henderson.

M. Henderson: Monsieur le président, j'ai une question à soulever. Il s'agit de savoir si les réunions de ce comité devraient être télévisées ou non.

Les débats à la Chambre des Communes sont télévisés; or j'ai constaté que certaines personnes refusent de comparaître, lorsque les délibérations des comités sont télévisées.

On discute souvent avec des minorités; la question est de savoir si nous allons inviter des gens à comparaître, alors qu'ils risquent de refuser si les débats sont télévisés.

La plupart des députés sont habitués à la télévision, mais ce n'est pas le cas de bien des gens qui souhaitent présenter des mémoires au comité. Je prie donc les membres du comité de tenir compte de cet aspect; de la question nous semblons tenir à permettre à un maximum de personnes venant de tous les secteurs, de comparaître devant le Comité; nous voulons que nos délibérations aient une large écho dans la population tous les témoins qui comparaitront devant nous ne sont pas nécessairement des professionnels, désireux de paraître sur le petit